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Zapis stenograficzny jest tekstem nieautoryzowanym.

Porządek obrad: 

1. Rozpatrzenie wniosków zgłoszonych na 54. posiedzeniu Senatu do ustawy o elek-
tromobilności i paliwach alternatywnych.



(Posiedzeniu przewodniczy przewodniczący Andrzej 
Stanisławek)

Przewodniczący Andrzej Stanisławek:
Dzień dobry. Witam państwa serdecznie. Witam sena-

torów. Witam pana ministra wraz z pracownikami. Witam 
pana mecenasa.

Otwieram posiedzenie Komisji Gospodarki Narodowej 
i Innowacyjności, na którym będziemy rozpatrywali po-
prawki zgłoszone do ustawy o elektromobilności i paliwach 
alternatywnych.

Czy są uwagi do porządku obrad? Nie ma.
Czy są na sali lobbyści? Proszę się przyznać.
(Wesołość na sali)
(Rozmowy na sali)
Dziękuję bardzo.
Panie Ministrze, ponieważ tych poprawek…
(Rozmowy na sali)
Panie Senatorze Kleina, zgłosił pan bardzo dużo po-

prawek. Chcielibyśmy przez parę sekund pochylić się nad 
nimi…

(Senator Kazimierz Kleina: Ja myślę, że nie ma po-
trzeby, bo te poprawki były przedstawione na poprzednim 
posiedzeniu komisji. Wydaje mi się, że wszyscy wiemy, 
na czym one polegają. Ale jeżeli… Ja oczywiście jestem 
gotowy każdą z nich omówić.)

Dziękujemy bardzo.
Czy pan minister jako przedstawiciel ministerstwa 

akceptuje poprawki wniesione do Komisji Gospodarki 
Narodowej i Innowacyjności, dotyczące ustawy o elek-
tromobilności?

Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Energii Michał Kurtyka:
Panie Senatorze! Szanowni Państwo!
Panowie Senatorowie – nie widzę żadnej pani senator 

w naszym gronie – bardzo serdecznie dziękuję za te pro-
pozycje i bardzo dziękuję za debatę.

Ja bym chciał powiedzieć w ten sposób. W przypadku 
tego aktu prawnego mamy do czynienia z konstrukcją zu-
pełnie nowego rynku. Ten nowy rynek ma dla nas bardzo 
wiele niewiadomych, z którymi będziemy musieli w trak-
cie rozwoju tego rynku się mierzyć. Ale nie jest to tylko 
i wyłącznie nasz problem – to jest problem ogólnoeuropej-
ski. Nikt nie ma dzisiaj jasności co do tego, które z tych 
przepisów i w jaki sposób będą funkcjonowały. Mówię to 

z ogromną pokorą, dziękując jednocześnie za wiele różnych 
propozycji usprawnień.

My byśmy chcieli podejść do tego w taki sposób, że… 
My chcemy uruchomić ten akt prawny i chcemy zobaczyć, 
w jaki sposób rynek zacznie na niego reagować. Wtedy bę-
dziemy w stanie go dostosowywać. Zakładam, że w jak naj-
większym stopniu odbędzie się to za pomocą instrumentów 
pozaustawowych. Chciałbym tutaj zwrócić uwagę panów 
senatorów na fakt, że ta ustawa, że tak powiem, zawiera 
w sobie wiele aktów wykonawczych, które tak naprawdę 
będą doprecyzowywały, w jaki sposób należy rozumieć po-
szczególne przepisy tej ustawy. W związku z tym w trybie 
bieżącym i w dialogu z interesariuszami sektora będziemy 
poszukiwać najlepszych rozwiązań. Ta ustawa będzie aktem 
prawnym, który, że tak powiem, będzie żywy. Ja tutaj mogę 
się zobowiązać, że wrócę do panów senatorów…

(Wypowiedź poza mikrofonem)
(Głos z sali: I to nie raz.)
(Wesołość na sali)
…zarówno po to, by przedstawić szersze spojrzenie 

na elektromobilność… Uczestniczyłem we wczorajszej 
debacie, za którą bardzo dziękuję. Poruszono tam wiele 
ciekawych kwestii, było wiele ciekawych pytań, na które 
w znacznej mierze mamy naszą odpowiedź. Wydaje mi się, 
że dobrze by było, gdyby ta odpowiedź mogła wybrzmieć, 
tak że panu senatorowi zgłaszam gotowość do tego, żeby-
śmy taką debatę przeprowadzili.

Jeżeli chodzi o ten akt prawny, to proponowałbym jego 
przyjęcie w takiej wersji, w jakiej on jest, tak żebyśmy 
mogli po prostu ten rynek uruchomić i mieć potem okazję 
do jego poprawiania.

Przewodniczący Andrzej Stanisławek:
Dziękuję bardzo.
Panie Ministrze, co do daty takiego seminarium, to 

wrócimy do tego zaraz po posiedzeniu komisji. Dobrze? 
Dziękuję bardzo.

Wnoszę wniosek o przyjęcie ustawy bez poprawek…
Proszę bardzo, Panie Senatorze.

Senator Kazimierz Kleina:
Panie Przewodniczący! Panie Ministrze!
W związku z tym, że ja większość poprawek zgłosi-

łem, chciałbym zabrać głos i powiedzieć tak. No, mam 
nadzieję, że ta ustawa nie zatrzyma tego rynku w tych ob-
szarach, o których mówiłem. Jeżeli te deklaracje, które 
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Wnoszę wniosek o przyjęcie ustawy bez poprawek.
Kto jest za przyjęciem tej ustawy bez poprawek? (5)
Kto jest przeciw? (3)
Kto się wstrzymał? (0)
Dziękuję bardzo.
Czy pan senator Grzegorz Peczkis nadal będzie mógł 

być sprawozdawcą?
Tak. Dziękuję bardzo.
Zamykam posiedzenie Komisji Gospodarki Narodowej 

i Innowacyjności.
Dziękuję bardzo. Dziękuję panu ministrowi.

pan minister złożył na posiedzeniu komisji i wczoraj na 
posiedzeniu plenarnym… Mam nadzieję, że ci, którzy są 
tym zainteresowani, pracują na tym rynku elektromobilno-
ści, odbiorą je jako taką dobrą zapowiedź, i że te przepisy 
zostaną w najbliższym czasie tak skonstruowane, iż nie 
będą budziły wątpliwości, które teraz się pojawiają. I tyle, 
nie będę więcej mówił.

Przewodniczący Andrzej Stanisławek:
Dziękuję bardzo.
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